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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit szól ahhoz a Kormány, hogy az Ipsos nemzetközi 
felmérése szerint a magyar egészségügy másokkal összehasonlítva a sor végén kullog?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  Ipsos  nemzetközi  elemzése  szerint  (forrás:  https://www.ipsos.com/en/3-5-globally-say-their-
healthcare-system-overstretched)  az  egészségügy  jelenlegi  és  várható,  jövőbeni  állapota,  az
egészségügy  ellátórendszer  minősége,  a  várólisták  hossza,  az  egyenlő  ellátás  lehetősége,  az
egészségügybe fektetett lakossági bizalom, az egészség ára vagy az információhoz való hozzáférés
Magyarországon annyira rossz helyzetben van, hogy a vizsgált 34 ország közül a legvégén kullog.
Mivel az egészségügyi rendszerek túlterheltek, az egyik legfőbb probléma a kezeléshez, várakozási
időkhöz való hozzáférés, illetve annak költsége. A várakozási idők Magyarországon, Chilében és
Portugáliában  különösen  nagy  gondot  okoznak,  és  mindhárom  országban  65%-uk  emeli  ki
kihívásként.

A kutatás  szerint  még  mindig  a  koronavírus  jelenti  a  világ  számára  a  legnagyobb  kihívást,
ugyanakkor már a mentális egészég kérdése is előtérbe került.

A jövőbeni kilátások sem teljesen optimisták, a magyar megkérdezetteknek csaknem a fele gondolja
úgy, hogy a helyzet a jövőben csak rosszabb lesz. 

 

Kérem Miniszter urat, válaszoljon a következő kérdéseimre:

1. Mi az álláspontja a Kormánynak a fentebb említett kutatás eredményeiről?

2. Milyen felmérések, kutatások, hatástanulmányok előzték meg a közeljövőben megjelenő 
egészségügyi rendszer átalakítását?

3. Hogyan tervez a Kormány ezen negatív adatokon javítani?



 
4. Mennyire gondolja a Kormány komolyan a mentális egészség javítását a magyar társadalom 
számára? Milyen eszközökkel igyekszik a mentális problémákon javítani?

5. Mikorra valósulhat meg Magyarország felzárkózása a nyugat-európai országok egészségügyi 
ellátásnak színvonalához?

 

Segítő együttműködését előre is köszönöm.
Budapest, 2022. október 05.
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